

上海大学文学院社会学系刘玉照副教授(图) http://www.fristlight.cn 2007-04-05

[作者]上海大学文学院 [年後]上海大学文学院 [年後]上海大学文学院 [接受]上海大学文学院社会学系对玉照阅教授。研究领域、当代中国的组织与初优变迁、当代中国的城乡关系。城市新移风、经济社会 学、组织社会学、制度经济学、 [集建] 技术的中国和国地与规度全比域与关系经济社会学组现状合学域市新移区



教授。 E-Mail地址: 研究领域: 当代中国的组织与 制度变迁、当代中国的城乡关 学、组织社会学、制度经济学 新将课程, 社会学概论, 组织 经济学主要学术论文: 21、 《倡导专业规范,培养研究队 伍,打造学术共同体——第二 届"组织社会学实证研究工作 功"综述》,与冯猛合著。 《社会》2006年第4期 20、 (特 型期社会不平等的根源与政府 职能转变),中国社会学会 2006年学术年会会议论文(太 原), 2006年7月 19、

nother Model of Institutions Operating and Changing i n New Eras, 上海大学澳大利亚研究中心主办, 2006上海大学 ---悉尼科技大学学术 交流研讨会会议论文,2006年718、《组织中的断税:公司内的组织结构与社会分层研究——以大上海地区台资企业为例》,与王平合著 上海台湾研究所主办,台南: 全方位的规则——范则届台南投资与长三角社会经济发展研讨会会议论义、2005年9; 上海赤校社会学毛研 究院主办,上海大学·东吴大学"跨岸"時校"学术研讨会会议论义2005年11月 17、《通变:新时期制度变迁的另一种机制——村委会与 居委会直选案例的比较研究》,中国农业大学社会学系主办,乡土中国研究的新视野——国际社会学论坛暨社会学系十年庆会议论文,

城市"会议论文, 2005年7月 15、《"移民化"及其反动——上海农民工与大陆台商"反移民化"倾向的比较分析》, 纽约州奥尔巴尼中 国城市南沉阿年度会议。"中国城市,城市研究的新一代"学术师讨会会议论文。2004年12月,《报索与争鸣》2005年第7期 14、《新型工业社会运行方式与"新裂社会"社会保障体系的建设),第二届(2004年)上海市社会科学界学术年会论文;上海市社会科学界联合会 编《当代中国:发展、安全、价值》(下),上海人民出版社,2004年11月,13、《转型期流动人口"移民化"的过程与机制——上海 市"新春民", 身份获得的研究》,与李友梅合誉,载涨聚舱主编(21世紀初长江三角州区域发展战略研究》(2001-2003年卷),中国社会 科学出版社,2004年版 12、(遭遇修路时间的村庄选举——双重目标的集体行动),第八届"现代化与中国文化"学术研讨会会议论 赛与农村社会"学术制计会会议论汉、2002年1月,(社会)2004年第11期。(人大复印资料-社会学)2005年第1期 9。(村寨共同体、基层市场共同体与基层生产共同体——中国乡村社会结构及其发迁)。(社会科学战役)2002年第5期:(人大复印资村-社会学)2003年1 月第1期 8、(乡村工业组织与成本核算的社会条件——白洋波ZZZ材塑料行业个案研究),北京大学社会学系博士学位论文、2002年6 月. 7、《乡村产业个案分析: 白洋淀塑料袋加工业的故事》、《城乡发展研究通讯》2001年总第11期 6、《社会学思想大师》、《现代 社会学教配 别子三、张炎福三维。高等教育出版社、2001年版 5、《朱本群朴》,(现代社会学教配》第六章、光炎祖王编、高等教育出版社、2001年版 4、《从形态描述例机划分析——近代以本有关中国乡村制度变迁的研究》,《上海市车管理干部学院学报》2001年第 1期 3、《非正式占有的制度化——山东BY镇乡镇企业改制的案例研究》,北京大学社会学系硕士学位论文,1999年6月 2、《燕京大学的 社会学),载《北京大学与社会学——个世纪的间隙),北京大学社会学系编写组编。1998年5月 1、《吴文灏与社会学中国代》,载 《京津地区社会学人类学学科建设研讨会论文集》(研究生部分),赵旭东、刘德编、北京大学社会学人类学研究所、中国社会与发展研 究中心,1998年5月 EXPERIENCES 2002.7—now Department of Sociology,Shanghai University

Instructor, Teaching Introduction to Sociology, Organization Sociology, Organizational Stategy Anal 1999.7—2002.7 Department of Sociology, Peking University Doctor of Law Degree, Sociology 1996.9 nizational Stategy Analysis, Modem Economics EDUCATIONS

1999.7 Department of Sociology, Peking University Master of Law Degree, Sociology 1992.9-

1996, 7 Department of Politics, Shangon Normal University ChinaBachelor of Education Degree, Politics RESEARCH INTERESTS
The Changing of Institutions and Organizations in Modern China, the Relations between Urban and Rural Society,

Floating Population and Immigrants, Economic Sociology, Sociology of Organizations, Institution Economics DESSERTATIONS 1

Rural Industry Organization and the Social Condition of Costing: A Case Study on the Plastic Industry in Zhaozhuangzi Village, Doctoral Dissertation, Sociology Department in Peking University, June, 2002

ion of Informal Possession: the Case Study About the Changing Process of the Property Right Institutions in Rural Enterprises of BY town, Shandong Province, Master's Dis

PUBLICATIONS 12. The Voting in Village Which Meets Building Road: the Collective Behavior with Two Objects, Society, Vol. 5, 2006. 11.
Advocating professional criterion, excising research group, building academic communication: summarize for the conference of second positive.

10. Migrating and Anti-migrating: The Compare Analysis about the Tendency of Anti-

migrating of Nongmingong and Taiwan Businessman in Shanghai, Exploration and Free Views, 2005, No.7, P22.25. 9.

Structure Disintegrate and Organization Process in Collective Behavior: The Case Study About the Process of Building a Road and the Election of Local C

ning Model of Industry Society and Social Security System in Ruptured Society, Modern China: Development, Security and Value, Edited by Shanghai Social Sciences Association, Shanghai Renmin Press, 2004.

The Process and Mechanism of Population from Other Places Becoming Immigrants During Transition Era: The Research about How to Become New Immigrants of Shanghai, Li Youmei and Liu Yuzhao, The Development Strategy of Yangtze River Valley in the Beginning of 21 Century

(2001-2003), Edited by Zhang Hashan, Chinese Social Science Press, 2004. 6.

The Institutionalization of Informal Possession: the Case Study About the Changing Process of the Property Right Institutions in Rural Enterprises of BY town, Shandong Province, Academic Monthly, supplement, 2003. Economic Sociology | : the Behavior Logics during the institu

ntal Production Community: the Changing of Social Structure in Rural China, Social Science Front, Vol. 5, 2002, P193 tion Center for Social Sciences, RUC, Vol.1, 2003. 4.

A Case Study About Rural Industry: The Story About a village producing plastic in Baiyangdian of Hebei Province, City and Village Development Study Message, 2001, No. 11.

2. Introduction to Sociologists, A Course in Modern Sociology, Appendix 3, Zhang Dunfu Edit, Higher Education Press, 2001. 1.

Primary Group, A Course in Modern Sociology, Chapter 6, Zhang Dunfu Edit, Higher Education Press, 2001. CONFERENCE PRESENTATIONS 2, Rupture in the Organization: Structure in the Corporation and Social Stratification, A thesis for the Conference: (1)

Taishang: from different Perspectives-

the Forth Conference about Taishang investment and the Social and Economic development of the Yangtze River Delta, Sept. 20, 2005, Shanghai; (2) the conference of cross-strait and university dialogue between Shanghai University and Soochow University, Dec. 8-9, 2005, Shanghai 1,

Biantong(变

ution change in new era: A Case study of the direct voting of Shanghai

CHINESE CITIES IN THE NEXT GENERATION OF URBAN RESEARCH([V]), July 7-9th, 2005, Shanghai. (2) New Perspectives on Earthbound China Research, Sept. 15-16, 2005, Beijing. (3) Working

shop about the Positive Research in Organization Sociology, Oct.22-26, 2005, Shanghai. WORKING PAPERS 4, Programming(2006-2010); Reflections on Organizational Sociology, National Planning Office of Philosophy and Social Science, Feb. 2005, Li Youmei and Liu Yuzhao. 3

Building Xiaokang Society Completely and the Changing of Government's Function, Reports for Shanghai Planning Office of Philosophy and Social Science, October, 2004

The Transition Process and Mechanism of Rural Culture, Reports for Shanghai Planning Office of Philosophy and Social Science, October, 2004. 1. Peasant and countryside in the urbanization course (review paper), Jan., 2003.

> 我要入编 | 本站介绍 | 网站地图 | 京ICP证030426号 | 公司介绍 | 联系方式 | 我要投稿 北京雷速科技有限公司 Copyright © 2003-2008 Email: leisun@firstlight.cn

